
Päťhodinové rokovanie 
viedla primátorka Rudolfa 
Novotná a  po  úvodných 
procedúrach dostali slovo 
dvaja riaditelia škôl. Martin 
Slovák zo ZŠ Komenského 
poukázal na  to, že aj keď 
si vedenie mesta ešte pred 

dvomi rokmi za  prioritu 
určilo školstvo, rozpočet 
ich školy na  tento rok, 
tvorený ešte za  bývalého 
vedenia, bol znížený. To 
považuje za  l ikvidačné, 
škola je v  zlej f inančnej 
situácii. Tiež žiadal odpoveď 

na  fámy o  zlúčení školy so 
ZŠ Gorazdova. Primátorka 
uviedla, že o spájaní týchto 
škôl v najbližších mesiacoch 
neuvažujú a  prisľúbila, že 
žiadnu školu nenechajú 
„padnúť“. Viceprimátorka 
Mária Hajšová navrhla 
riešiť f inančnú situáciu 
spoločne s  vedením mesta, 
školy a  ich ekonómkou. 
Silvester Lavrík zo Zák-
ladnej umeleckej školy D. 
Kardoša, ktorý bol nedávno 
opäť v konkurze potvrdený 
vo funkcii na  ďalších päť 
rokov, vystúpil s obdobným 
problémom. Tiež mu bol 
krátený rozpočet. Navyše 
nedávna inšpekcia zistila 
na  ZUŠ nedostatky, ktoré 
pre dobrý chod školy musí 
odstrániť. Napríklad, aby 

mohol v  septembri opäť 
otvoriť tanečný odbor, musí 
oprav iť podlahu, ktorá 
podľa inšpekcie nevyhovuje, 
pre otvorenie výtvarného 
odboru má málo počítačov, 
pre multimediálny odbor 
potrebuje ďalšiu techniku. 
Všetky ich požiadavky 
na  f inancie,  naprík lad 
aj na  opravu zatekajúcej 
strechy, im boli škrtnuté. 
„Čo nerastie, odumiera,“ 
povedal riaditeľ. Primátorka 
zdôra zni la  nespochyb-
niteľný prínos školy pre 
mesto, ale na druhej strane 
pripomenula, že nový vzorec 
na  výpočet rozpočtu škôl 
vymyslel štát a nie mesto. 

Po vystúpení riaditeľov 
pok račova lo rokova nie 
p o d ľ a  s c h v á l e n é h o 

programu. Informatívnu 
správu o  stave vymáhania 
pohľadávok mesta pros-
tredníctvom exekučných 
a  súdnych konaní zobrali 
poslanci na  vedomie bez 
diskusie, avšak informatívna 
správa o  výstavbe mesta 
a  zhodnotenie súčasného 
stavu v oblasti povoľovania 
s tav ieb vša k pr in ies la 
dlhú rozpravu. Poslanec 
Marián Chovanec sa pýtal 
na  plánovaný projekt pre-
stupového bývania, kde sa 
na tento účel majú prestavať 
niektoré bytovky na  ulici 
K nemocnici. Požiadal, aby 
odpoveď dostal z  vedenia 
mesta aj písomne v  rámci 
interpeláci í .  Zdôrazni l, 
že arogancia a  agresivita 
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Najkratšiu noc v roku 
sme síce mali ešte 
v piatok, ale naši 
predkovia si ju spájali 
so svätojánskou, to 
je na Jána, 24. júna. 
Letný slnovrat zároveň 
znamená, že sa odteraz 
budú dni zase skracovať. 
Škoda, že letné prázdniny 
nie sú už od júna, aby 
si školáci mohli užiť dni 
čo najdlhšie. Verím, že 
tak urobia aj napriek 
tomu, že o šesťdesiatdva 
prázdninových dní bude 
deň o vyše tri hodiny 
kratší. Málokedy si 
kolobeh prírody a strie-
danie ročných období 
uvedomujeme tak, ako 
na letný slnovrat, okolo 
svätého Jána. A prečo 
naši predkovia Slovania 
práve na tento sviatok 
preskakovali svätojánske 
ohne? Na to sa môžete 
opýtať známej etnolo-
gičky Kataríny Nádaskej 
na besede v bánovskej 
Žive, už tento štvrtok...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Tradičné 
stretnutie 
najstarších 
jubilantov

Ako budú 
otvorené 
materské školy 
v meste?

Tento týždeň je plný 
kultúrnych „klubových“ 
akcií - v stredu beseda 

v Obývačke pod platanom, 
vo štvrtok beseda v Ži:ve, 
po celý týždeň výstavy – 

v MsKS výstava fotografií 
a v knižnici výtvarné 

práce o stredoveku. Viac 
sa dočítate v novinách...

Neprehliadnite!

Pokračovanie na 3. strane >>

Povstanie 
priblížila 
mládeži súťaž 
aj seminár

Bánovčania 
na Majstrovstvách 
sveta v šúľanej

Zastupiteľstvo predovšetkým o školstve

Rozlúčka so školským rokom tancom a hudbou

Š kolstvo, školstvo, školstvo... to boli 
hlavné témy júnového zasadania 

mestského zastupiteľstva minulú stredu 
za účasti 17 poslancov, dvaja sa ospravedlnili. 
Opäť sa schválili zmeny v rozpočte, 
z rezervného fondu sa uvoľnilo vyše 388 
tisíc eur, na dovybavenie školských jedální 
sa navýšilo o 37 100 eur a najväčšiu položku 
tvorí suma vyše 220 tisíc eur na dokončenie 
zimného štadióna. 

Oficiálne otvorenie 
Kultúrneho leta v  Bánov-
ciach nad Bebravou sme síce 
urobili pred tromi týždňami 
na námestí v rámci festivalu 
Tu žijem!, ale prvé samo-
statné podujatie zo seriálu 
nakoniec v chladivej zeleni 
mestského parku nebolo. 
Užili sme si ho v Mestskom 

k u l t ú r n o m s t re d i s k u , 
nakoľko letný dážď pomenil 
plány tak organizátorom 
z  MsKS ako aj účinku-
júcim. A  tých bolo naozaj 
neskutočne veľa. Tradične 
sa na prvej časti Kultúrneho 
leta predstavujú talenty 
ná šho mesta – tento 
raz desiatky tanečníčok 

a  tanečníkov z  umeleckej 
školy Muzeta a  bánovská 
kapela Tí oni. Tanečno 
– hudobný, jeden a polhodi-
nový program dostal názov 
Spolu nám to ladí... Ladilo 
to nielen štvorici mladých 
muzikantov – Marekovi 
Holodovi, Ladislavovi Hun-
kovi, Kamilovi Holodovi 

a Jakubovi Krchlíkovi, ale aj 
„muzeťákom“ od prvákov až 
po tých najstarších. Celkom 
trinásť choreografií všetkých 
možných žánrov a  kos-
týmov potešilo množstvo 
fanúšikov, najmä rodinných 
príslušníkov. I  keď sme si 
horúci letný deň nevychut-
nali v prírodnom prostredí, 

rozlúčka so školou a radosť 
z  blížiacich sa prázdnin 
bola cítiť z každého pohybu 
a úsmevu mládeže. Najmä 
záverečné hromadné kolo 
roztlieskalo publikum, ktoré 
sa naladilo na leto a prázd-
niny tiež... 
 Text a foto: 
 Alena Borszéková
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SOŠ strojnícka Bánovce nad Bebravou, vyhla-
suje obchodnú verejnú súťaž na prenájom majetku 
Trenčianskeho samosprávneho kraja v  správe
Strednej odbornej školy strojníckej, Partizánska 
cesta 76, Bánovce nad Bebravou. Predmetom nájmu 
sú nebytové priestory v  celkovej výmere 18 m2 
nachádzajúce sa v budove internátu v nehnuteľnosti 
zapísanej ako internát o.č. 92 na  liste vlastníctva 
č. 1837, súpisné číslo 1506 na  parcele číslo 2447/1 
v katastrálnom území Bánovce nad Bebravou. Mini-
málna cena nájmu je 35 eur na m2 plochy na rok. 
Doba nájmu – do 10 rokov.

Bližšie informácie záujemcovia získajú 
na webovej stránke Trenčianskeho samosprávneho 
kraja v časti „Úradná tabuľa“, alebo na stránke školy.

Nemocnica Bánovce, 
č l e n  s k u pi ny  AG E L , 
v  spolupráci s  partnermi 
sa  účastní biomedicínske-
hovýskumu na  Slovensku, 
ktorý má pomôcť pri liečbe 
pacientov nakazených bak-
tériou Clostridiumdifficile. 
Zdravotnícke zariadenie 
je prvé na  Slovensku, kde 
transplantovali certifiko-
vanú zmrazenú suspenziu 
fekálnych fi ltrátov od neprí-
buzných darcov pri liečbe 
opakovaných infekcií.

Podľa údajov, ktoré 
sa každoročne zverejňujú, 
počet nákaz vyvolaných 
baktériou Clostridiumdiffi  -
cile len pri sledovaní od roku 
2011 narastá. Ochorenie 
patrí do  skupiny infekcií 
čreva ,  k toré v yk a zuje 
niektoré zvláštnosti v pato-
genéze, klinických preja-
voch, výskyte komplikácií 
a v liečebnom postupe. Táto 
baktéria sa vyznačuje i pri-
rodzenou rezistenciou proti 
väčšine bežne používaných 
antibiotík. Pacientom spô-
sobuje poškodenie hrubého 
čreva, ktoré je vyvolané 
toxínmi a môže viesť k letál-
nemu priebehu choroby. 
Inými častými a obávanými 
komplikáciami sa zvyšuje 
úmrtnosť pacientov. Ide 
o  nákazl ivé ochorenie, 
ktoré je najvýznamnejšou 
príčinou hnačiek pochá-
dzajúcich z  nemocničného 
prostredia. 

Biomedicínsky výskum 
v  bánovskej nemocnici je 
realizovaný na  oddelení 
dlhodobo chorých, tes-
tovacie vzorky do  štúdie 
daroval Inštitút predik-
tívnej a  personalizovanej 
medicíny (IPPM). Skutočný 
počet pacientov, ktorí sú 
kolonizovaní baktériou 
Clostr idiumdif f ici le je 
odhadovaný na  približne 
7-11 % z celkových hospita-
lizovaných pacientov, 5,7 % 
pacientov ležiacich v  soci-
álnych zariadeniach a pri-
bližne 2 % z ambulantných 
sledovaných pacientov.

Za  najv ýznamnejší 
faktor vzniku infekcie sa 
pokladá črevná dysmik-
róbiu, ktorá je spojená 
s  antibiotickou liečbou. 
V princípe však ochorenie 
môže vzniknúť po  podaní 
ktoréhokoľvek antibiotika, 
k toré  u   kon k rét neho 
pacienta spôsobí dysmik-
róbiu. Dĺžka podávania 
ant ibiot ík je väčšinou 
niekoľko dní až týždňov, ale 
vznik ochorenia bol zazna-
menaný už aj po  jedinej 
dávke antibiotika. Ocho-
renie sa väčšinou objaví 
v  priebehu alebo tesne 
po  skončení antibiotickej 
liečby, opísané sú však i prí-
pady, keď problémy vznikli 
tri mesiace po  ukončení 
antibiotickej liečby. 

Tlačová správa nemocnice 
 (skrátená)

Bánovská nemocnica 
zapojená do výskumu

Čoraz teplejšie dni 
lákajú bicyklistov na osvie-
ženie, častokrát aj v podobe 
piva či iného alkoholického 
nápoja. Policajti v  Tren-
čianskom kraji sa preto 
zameriavajú aj na kontrolu 
bicyk listov, na  požitie 
alkoholického nápoja pred 
jazdou na  bicykli. Podľa 
zákona platí výnimka pre 

cyk listov, ktorí  jazdia 
v   z astava nom ú zemí 
obce alebo po  cestičke 
pre cyklistov. Množstvo 
alkoholu v  ich organizme 
nesmie prekročiť hodnotu 
0,24 mg/l (0,50 promile) 
vydýchnutého vzduchu. 
Mimo týchto území je 
tolerancia nulová. 

KR PZ Trenčín

Policajti kontrolujú 
alkohol u cyklistov 

Tradičné stretnutie jubilantov

. . . s lova mi básn i k a 
Andreja Sládkoviča z  jeho 
slávnej Maríny uviedla 
svoj príhovor primátorka 
Rudolfa Novotná k  jubi-
lujúcim spoluobčanom 
na  tradičnom sviatočnom 

stretnutí vo veľkej sále 
Mestského kultúrneho stre-
diska. A  k  tomu úprimné 
želanie dobrého zdravia 
a príjemnej pohody na spo-
ločnej oslave. Pozvanie 
na  slávnosť, zverejnené 
v  Bánovských novinách aj 
na  webovej stránke mesta, 
prijalo 78 jubilantov osla-
vujúcich okrúhle životné 
jubileá od 70, 75, 80, 85, 90 
a viac rokov v prvej polovici 
tohto roka. Všetkých potešil 

pohľad na  milé exotické 
tanečné choreografie mla-
dých tanečníc i  tanečníkov 
z  umeleckej školy Muzeta. 
Tak ako je zvykom, všet-

kých jubilantov pozývala 
Mária Knotková, členka 
Zboru pre občianske zále-
žitosti, k  pamätnej knihe 
mesta, aby sa podpísali 
a z rúk primátorky prevzali 
kvet a najmä úprimný stisk 

ruky s  gratuláciou. Ale aj 
malý darček od mesta z rúk 
„zpozárky“ Janky Botkovej. 
Vyše hodinová ceremónia 
bola zavŕšená spoločným 

prípitkom a  uchu laho-
diacim živió... A posedením 
v  čulých rozhovoroch, kde 
sa po dlhom čase postretalo 
veľa známych zo školských 
lavíc či z práce. Lebo striebro 
vo vlasoch ešte neznamená, 

že na mladosť zabudli. Tak 
ako povedala primátorka 
slovami básnika: „...srdce – 
ten diamant v  hrudi nikdy 
nezastará...“ 

Žia ľ, na  stretnutie 
neprišl i naši bánovskí 
najstarší, tí ktorí oslávili 
90 a  viac rokov. Možno 
bolo príčinou horúce 
počasie a  tým pádom aj 
zdravotný stav. Celkom 

máme takýchto oslávencov 
do júna 2019 až sedemnásť! 
Dokonca medzi nimi dvoch 
97-ročných a  jedného 
98-ročného. Je nám ľúto, že 
ich nemôžeme aj menovať, 
nakoľko neprišli a  tým 
nepodpísali súhlas so  zve-
rejnením mena... Napriek 
tomu oslava hýrila vravou 
a pestrofarebnosťou kvetov 
a  darčekov na  sviežo sláv-
nostne prestretých stoloch.

Aj reda kcia praje 
oslávencom najmä dobré 
zdravie, aby sa ešte dlho 
tešili z  lásky svojich rodín 
a zo spokojnej jesene života.
 Text a foto: 
 Alena Borszéková 

„A čo je mladosť? 
Dvadsať päť rokov? 
Ružových tvári 
hlaď jará? 
Či údov sila? 
Či strmosť krokov? 
Toto sa všetko 
zostará!“

Z trinástich oslávencov oslavujúcich 85. narodeniny, prišli traja - Milan Adamka, Mária Chrenková a Emília Šumu-
niová, boli to najstarší účastníci stretnutia jubilantov

Podať projekt z  environmen-
tá lnej oblasti môže verejnosť 
v  rámci grantového systému 
Trenčianskeho samosprávneho 
kraja s názvom Zelené oči do konca 
augusta. Ešte vyše dvoch mesiacov 
môže verejnosť vďaka Zeleným 

očiam premeniť svoje environmen-
tálne ladené projekty na skutočnosť. 
Grantový systém TSK, ktorý kraj 
spustil v  roku 2016, je zameraný 
na ochranu a zlepšenie stavu život-
ného prostredia na  území župy. 
Na  podporu environmentálnych 

nápadov obyvateľov kraja vyčlenila 
župa už druhým rokom 100 tisíc 
eur. Stačí vyplniť žiadosť, ktorú 
nájdete na  webovom sídle kraja 
v sekcii Regionálny rozvoj a odoslať 
ju na Úrad TSK, nie však neskôr ako 
31. augusta 2019.  (TSK)

Trenčianska župa ponúka granty cez Zelené oči
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spoluobčanov z  tejto ulice 
„naberá na  sile“. Primá-
torka potvrdila, že vedenie 
mesta sa týmto problémom 
intenzívne zaoberá, aj z toho 
dôvodu, že majú množstvo 
podnetov od  obča nov. 
Pomôcť by mali kamery 
navyše, získané z Krajského 
riaditeľstva Policajného 
zboru, ale aj štyria členovia 
nových občianskych hliadok 
od  prvého júla, práve pre-
bieha výberové konanie. 
Prednosta MsÚ Vladimír 
Vranka k  projektu pre-
stupového bývania, finan-
covaného z  eurofondov, 
potvrdil, že vzhľadom 
k  termínu na  spracovanie 
projektovej dokumentácie 
a  stavebných rozhodnutí 
sa mesto pravdepodobne 
prihlási až do tretieho kola 
výzvy v  septembri. Primá-
torka poukázala na  vyťa-
ženosť policajných hliadok 
mestskej pol ície, ktorá 
nedokáže všetko obsiahnuť 
a preto by sa malo uvažovať 
o zvýšení počtu príslušníkov 

mestskej polície. Na margo 
otázky poslankyne Miro-
slavy Hudecovej Vladimír 
Vranka informoval o dvoch 
lokalitách, kde mesto uva-
žuje vybudovať karanténnu 
stanicu pre odchytených 
psov - a  to za  mestským 
vodojemom alebo v lokalite 
pred Hornými Našticami, 
ktorá je ponúknutá ako 
priemyselný park. Z  nej by 
sa vyčlenil pozemok s  roz-
mermi asi 36x13 metrov. 
Mesto karanténnu stanicu, 
tzv. „útulok“ pre psov musí 
vybudovať, lebo mu hrozí 
pokuta z  Regionálneho 
úradu verejného zdravot-
níctva až do  výšky 30 tisíc 
eur. 

Informatívna správa 
o  výstavbe bola nakoniec 
vzatá na  vedomie. Bez dis-
kusie poslanci zahlasovali 
za  informatívnu správu 
o  prevode komunálnych 
bytov do vlastníctva užíva-
teľov. K ďalšej správe o čin-
nosti externého právneho 
zástupcu bola diskusia veľmi 
krátka. Plán kontrolnej čin-
nosti hlavného kontrolóra 

mesta bol schválený s dvomi 
zmena m i – na  náv rh 
poslankyne Hudecovej treba 
skontrolovať mesto, či zo 
zákona povinne zverejňuje 
všetky informácie, na návrh 
zástupkyne Hajšovej bude 
kontrola hospodárenia v ZŠ 
Komenského a  ZUŠ DK. 
Podľa informácií hlavného 
kontrolóra mesta Miroslava 
Kubic u ,  hosp o d á ren ie 
všetkých škôl kontroluje 
každý rok (resp. každý jeden 
a polroka) a správy z kontrol 
sú poslancom k dispozícii.

O  návrhu uznesenia 
o  doplnkoch k  Všeobecne 
záväzný m nar iadeniam 
mesta (VZN) hlasova l i 
poslanci po  jednotlivých 
bodoch. Vzali na  vedomie 
vyhodnotenie pripomienok 
k  doplnkom a  schváli l i 
tri doplnky - doplnok č. 
11 k  VZN č. 72 o  určení 
výšky príspevku zákonného 
zástupcu na  č iastočnú 
úhradu výdavkov v školách 
a  školských zariadeniach 
v meste, doplnok č. 3 k VZN 
č. 93 o  schválení prevádz-

kového poriadku pohrebísk 
a  domov smútku v  meste 
Bánovce nad Bebravou 
a v jeho mestských častiach 
a pohrebnej služby, doplnok 
č. 3 k  VZN č. 96 o  určení 
výšky dotácie na prevádzku 
a  mzdy na  žiaka základnej 
umeleckej školy,  d ieťa 
materskej  školy,  d ieťa 
š k o l s k é h o  z a r i a d e n i a 
na kalendárny rok, nakoniec 
bolo schválené aj VZN č. 99 
o zvláštnom užívaní miest-
nych komunikácií, verej-
ného priestranstva a zelene, 
ide najmä o rozkopávky pri 
ukladaní inžinierskych sietí.. 
(Všetky informatívne správy, 
doplnky, ale aj celé uznesenie 
nájdete na www.banovce.sk 
v časti samospráva.)

Diskusiu o  výške prí-
spevku rodičov na výdavky 
v školách otvorila poslankyňa 
Hudecová. Navrhla, aby sa 
suma zo 14 eur nezvyšovala 
na 18 eur, ale len na 16 eur. 
Jej návrh neprešiel. Žiadala 
zostaviť presnú metodiku pri 
výpočte režijných nákladov 
školských zariadení, nie 
od hadom, a   aby bolo 

poslancom vysvetlené, ako 
sa táto suma tvorí. K prob-
lémom režijných nákladov 
na  stravovanie zamest-
nancov sa vyjadrila občianka 
Ľudmila Bencová, dlhoročne 
pracujúca v školskej jedálni, 
ktorej poslanci udelili slovo. 
Potvrdila, že pred asi 8 - 10 
rokmi existovala metodika 
výpočtu režijných nákladov. 
Podľa prísľubu primátorky 
Rudolfy Novotnej sa tieto 
chyby napravia a požiadavky 
budú predmetom ďalších 
rokovaní. 

Poslanci schváli li aj 
doplnok k zmluve s Rímsko-
katolíckou cirkvou – Farnosť 
Bánovce nad Bebravou 
o  prenájme nebytov ých 
priestorov v bývalej priemy-
selnej škole na Farskej ulici 
pre rozšírenie činnosti Klubu 
dôchodcov zo 124 m2 v sute-
réne na  189 m2 na  prvom 
podlaží, za ktoré bude mesto 
platiť ročne 5677,80 eur 
ročne, plus 1419,45 eur. Ide 
o rozšírenie aktivít v klube 
dôchodcov v  rámci pro-
jektu Seniori partnerských 

samospráv cezhraničného 
regiónu ako zdroj efektívnej 
spolupráce a z tohto dôvodu 
vznikla potreba zriadenia 
počítačovej miestnost i . 
Ďalšie návrhy na uznesenie 
o  predajoch pozemkov 
a  o  prevzatí inžinierskych 
sietí v Horných Ozorovciach 
boli schválené bez diskusie. 
Mestské zastupiteľstvo 
jed noh la sne schvá l i lo 
zámer predaja hnuteľného 
majetku – optickej siete 
z  dôvodu hodného osobit-
ného zreteľa kupujúcemu 
BDTS, spol. s r.o., Bánovce 
nad Bebravou.  Náv rh 
o  nájme pozemku C-KN 
parc. č. 790/5 – zastavaná 
plocha a nádvorie o výmere 
4423 m2, zapísaná na  LV 
č. 1301, k. ú. Bánovce nad 
Bebravou stiahli poslanci 
z  rokovania na návrh vice-
primátorky Hajšovej. 

Poslanci bez diskusie 
zobrali na  vedomie nový 
š tatút  Reda kčnej  rady 
Bánovských novín a  iba 
k r át k a  roz pr av a  b ola 
k ďalším zmenám rozpočtu, 
aj tá sa dotýkala „predraže-

nosti“ zimného štadióna. 
Ako sme v  úvode článku 
spomínali, do  rozpočtu 
sa  zakomponovali pros-
triedky z rezervného fondu 
v  celkovej výške 388  210 
eur, z  nich najväčšia časť 
- vyše 220  454 eur pôjde 
na  dokončenie zimného 
štadióna, ďalšie napríklad 
26 000 eur na karanténnu 
stanicu pre psov, 28 000 eur
na sanáciu vlhkosti na mest-
skej radnici, atď. O navrh-
nutých zmenách v rozpočte 
sa  rozhodlo jednohlasne. 
Schválené boli aj personálne 
zmeny – v komisii pre správu 
majetku mesta na  post 
tajomníka namiesto Vla-
dimíra Šípku prišla Aneta 
Mačasová, a  v  komisii pre 
mládež a  šport vystriedal 
Ondreja Kubalu Tomáš 
Paško. V novodobej histórii 
prvý raz rozhodlo MsZ 
o  uložení pokuty svojim 
dvom kolegom poslancom 
Zuzane Rydziovej a  Dávi-
dovi Hollému, ktorí porušili 
„ustanovenie čl . 7, ods. 
(1) Ústavného zákona č. 

357/2004 Z. z. o  ochrane 
verejného záujmu pri výkone 
funkcií verejných funkci-
onárov v  znení neskorších 
predpisov“. Obidve pokuty 
vo výške 7,95 eur musia 
uhradiť do  30 dní na  účet 
mesta. Dôvodom bolo nedo-
držanie termínu podania 
majetkového priznania. 

V  poslednej štvrtine 
rokovania bolo vznesených 
celkom 45 interpeláci í 
poslancov. Z  priestorových 
dôvodov sa niektor ý m 
(na  ktoré bolo odpovedané 
hneď na rokovaní) budeme 
venovať až v  budúcom 
vydaní novín. Záverečné 
slovo patrilo tradične pri-
mátorke Rudolfe Novotnej, 
ktorá informovala stručne 
o  novinkách z  radnice, 
poďakovala organizátorom 
a  všetkým, ktorí pomáhali 
pri realizácii veľkých akcií 
v  meste, ako bol napríklad 
festival Tu žijem!, zaželala 
veľa síl v tomto veľkom pra-
covnom tempe samosprávy 
a  popriala všetkým krásnu 
dovolenku.

Alena Borszéková 
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Riaditeľky materských 
škôl na  území mesta 
na základe porady s primá-
torkou Rudolfou Novotnou 
konanej 31. mája zisťovali 
záväzný záujem u  rodičov 
na  možnosť prevádzky MŠ 
na území mesta v období júl 
– august 2019. Na stretnutí 
14. júna prišli s  konkrét-
nymi návrhmi na  ich 
otvorenie.

Materské školy budú 
v prevádzke nasledovne:
 Od 1. do  12. júla budú 
všetky MŠ v  prevádzke 
v  obmedzenom režime 
podľa počtu prihlásených 
detí.
 Od 15. do  19. júla bude 
pre celé mesto otvorená MŠ 
9. mája a spolu za mesto sa 
záväzne prihlásilo 35 detí.
 Od 22. do  26. júla bude 
pre celé mesto otvorená 
MŠ Radlinského a  spolu 

za mesto sa záväzne prihlá-
silo 25 detí.
 Od 29. júla do 2. augusta 
bude pre celé mesto otvo-
rená MŠ J. C. Hronského 
a spolu za mesto sa záväzne 
prihlásilo 15 detí.
 Od 5. do 9. augusta bude 
pre celé mesto otvorená MŠ 
J. A. Komenského a  spolu 
za mesto sa záväzne prihlá-
silo 26 detí.
 Od 12. do  16. augusta 
bude pre celé mesto otvo-
rená MŠ 5. apríla a  spolu 
za mesto sa záväzne prihlá-
silo 28 detí.
 Od 19. do 23. augusta bude 
pre celé mesto otvorená MŠ 
Hollého a spolu za mesto sa 
záväzne prihlásilo 50 detí.
 Od 26. do  30. augusta 
budú všetky MŠ v prevádzke 
v  obmedzenom režime 
podľa počtu prihlásených 
detí.  (MsÚ)

Materské školy 
cez letné prázdniny

Nadväzne na  sku-
točnosť, že Ministerstvo 
dopravy a  výstavby SR 
plánuje od septembra, resp. 
októbra 2019 vydať výzvy, 
obsahom ktorých bude 
systematické budovanie 
cyklistickej infraštruktúry 
na  Slovensku, vedenie 
mest a  Bá novce  nad 
Bebravou sa rozhodlo, že 
by sa mohlo v  rámci tejto 
plánovanej výzvy uchádzať 
o možnosť prefi nancovania 
projektovej dokumentácie 
pre rea lizáciu stavieb 
cyklistických chodníkov 
v intraviláne a v extraviláne 
mesta. „Máme vytipované 
tri okruhy cyklistických 
trás. Vzhľadom k tomu, že 
väčšina týchto trás vedie 

cez pozemky Slovenského 
p o z e mk o vé h o  fon du , 
chceme dať vypracovať pro-
jektovú dokumentáciu pre 
územné konanie, aby sme 
mohli následne  požiadať 
Slovenský pozemkový fond 
o využitie týchto pozemkov 
na účel stavby cyklistických 
chodníkov podľa spra-
covanej dokumentácie,“ 
uviedla zástupkyňa pri-
mátorky Mária Hajšová. 
Projektová dokumentácia 
je základom pre možnosť 
uchádzania sa  o  nená-
vratný fi nančný príspevok 
na  vybudovanie cyklistic-
kých chodníkov. Výzvy pre 
túto oblasť sú plánované 
v budúcom roku. 

 Tlačová správa mesta

Možnosti budovania 
cyklotrás v meste

Zastupiteľstvo predovšetkým o školstve
Dokončenie z 1. strany >>

Mesto aj tento rok 
vyhlásilo súťaž o  naj-
krajšiu predzáhradku 
pred bytovým domom. 
Súťažiaci sa môžu prihlásiť 
a  zaslať dve fotografie 
n a   p r e d z a h r a d k a @
banovce.sk alebo poštou, 

prípadne ich doručia 
osobne na  mest sk ý 
úrad v  Bánovciach nad 
Bebravou, oddelenie život-
ného prostredia a to najne-
skôr do 30. augusta 2019.
Viac na  www.banovce.sk 

(r)

Najkrajšia predzáhradka 
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Majstrovstiev sveta v šúľanej sa 
Slovensko zúčastnilo prvý raz pred 
dvomi rokmi. Na tohoročný šampio-
nát do  Nemecka sa vybrala oveľa 
väčšia výprava – 11 slovenských 
reprezentantov. Všetci z  Bánoviec 
nad Bebravou a  z  okolitých obcí 
Kšinná, Ostratice a Dolné Naštice. 
Navyše je potešiteľné, že s  pod-
porou sponzorov a  nášho mesta 
vycestovali aj ženy a deti. 

Trojdňový turnaj umiestnili 
nemeckí organizátori do  dolno-
saskej dedinky Wüsting. Sem 
pricestoval aj rekordný počet 271 
hráčov z  13 krajín celého sveta. 
Úvodný deň ako obyčajne patril 
oficiálnym stretnutiam vedúcich 
družstiev s organizátormi a politic-
kými predstaviteľmi Dolného Saska, 
ktorí si prevzali aj knihu o našom 
meste ako pozdrav od  našej pani 
primátorky. Zbytok dňa strávili 
všetci rozhovormi so starými zná-
mymi, resp. nadväzovaním nových 
priateľstiev, k čomu výborne prispel 
neoficiálny turnaj zmiešaných 
medzinárodných družstiev.

V piatok už naši reprezentanti 
vstúpili do  plnej športovej haly 
v  dresoch s  nápisom Slovensko 
a  Bánovce nad Bebravou, aby sa 
zúčastnili slávnostného otvorenia 
šampionátu. Po krátkych prejavoch 

kapitánov a  štátnych hymnách 
sa začali tvrdé boje o  čo najlepšie 
umiestnenie v  kvalif ikačnom 
turnaji a  postup medzi 128 naj-
lepších mužov a 64 žien. V ženskej 
kategórii postúpili Hela Kajanová
a  Lucia Kajanová, medzi mužmi 
si právo hrať ďalej vybojovali Jojo 
Gašpar a Johnny Pristach. V tejto 
časti väčšinou končia naši hráči 
hneď v prvom kole, pretože poraziť 
Holanďanov, či Nemcov, na  to 
ešte nemáme. Slovenský majster 
Jojo Gašpar však prekvapil, keď 
z prvého kola postúpil vďaka skve-
lému víťazstvu 9:3 nad nemeckým 
hráčom, ktorý skončil o 15 priečok 

pred ním! Statočne bojoval aj 
ďalej – a proti neskoršiemu semi-
fi nalistovi Janovi Oostenbrinkovi 
dokonca začal víťazstvom. Dá sa 
teda povedať v súťaži jednotlivcov 
sme v hanbe nezostali.

Oveľa zaujímavejšia je pre 
našu reprezentáciu súťaž družstiev. 
Tento rok sme do nej mohli zaradiť 
až dve päťčlenné družstvá. Z každej 
krajiny postupuje však iba jedno 
najlepšie – z  našich to bol prvý 
tím v zostave Jojo Gapšar, Daniel 
Slížik, Jozef Sečanský, Johnny 
Pristach a  Anton Balažovič. 
Ziskom 2990 bodov sme si vybojo-
vali možnosť hrať o 5. miesto, čo je 

oproti posledným majstrovstvám 
opäť skok vpred. Samozrejme, 
do  zápasu so Surinamom sme 
nastúpili s  predsavzatím vyhrať, 
bohužiaľ, súperi boli nad ich sily 
a  po  prehre 32:18 sme obsadili 
konečné 6.  miesto v  konkurencii 
12 krajín. Z jednotlivcov sa v tejto 
časti najlepšie darilo Danielovi 
Slížikovi, ktorý ako jediný z nášho 
tímu vyhral 3 svoje zápasy z piatich. 

Záverečné boje o najvyššie sve-
tové pozície sa ako obyčajne konali 
v réžii Holanďanov, avšak zrodili sa 
aj nečakané prekvapenia. Nie však 
v  kategórii družstiev – tam je už 
po tretíkrát všetko úplne rovnaké: 

Holandsko, Nemecko, Švédsko. 
Historický zlom nastal v kategórii 
žien, kde sa prvýkrát od vzniku MS 
v roku 2008 stala majsterkou sveta 
Nemka - Carmen Harms. Rovnako 
málokto predvídal situáciu medzi 
mužmi. Posledné tri tituly získal 
neprekonateľný Siem Oostenbrink. 
V  roku 2019 sa stretol vo finále 
s len 16-ročným chlapcom, ktorého 
nepoznali ani všetci jeho krajania, 
dokonca nehral ani v holandskom 
drese. Sympatický mladík Stefan 
Kiwiet doslova prišiel, videl a  vo 
veľmi dramatickom fi nále zvíťazil! 
Svet šúľanej má nového majstra 
sveta.

Sme radi, že Slovensko a s ním 
aj naše mesto na  tomto krásnom 
podujatí nechýbalo. Dostali sme 
sa medzi 6 najlepších krajín sveta! 
Zásluhu na  tom majú nielen 
všetci 11 reprezentační hráči, ale, 
samozrejme, aj všetci tí, ktorí ich 
akýmkoľvek spôsobom podporujú 
– mesto Bánovce nad Bebravou, 
sponzori, mnohí kamaráti a priaz-
nivci. Záver zostáva rovnaký: 
budeme ďalej hrať, trénovať, 
získavať pre šúľanú ďalších z  vás 
a  o  dva roky nás možno pôjde 
na  majstrovstvá sveta ešte viac 
a opäť sa zlepšíme! 

Anton Balažovič

Trinástka je pre niekto-
rých nešťastné číslo... Ale pre 
obec Žitná – Radiša prinieslo 
šťastie v  podobe pekného 
počasia bez búrky na  XIII. 
Slávnost iach Uhrovskej 
doliny, ktoré organizovala 
opäť po  šiestich rokoch. 
Pódium na  futba lovom 
ihrisku s  impozantným 
pozadím Nitrických vrchov 
ako prvým patrilo malej 
hel igon k á rke Veroni ke 
Tomčalovej zo Starej Bytrice 
a  potom čelným predsta-
viteľom – predsedníčke 
Mikroregiónu Uhrovská 
dolina Zuzane Máčekovej, 

starostovi hostiteľskej obce 
Rudolfovi Botkovi a hosťovi 
– trenčianskemu županovi 
Jaroslavovi Baškovi, ktorý 
z ot r va l  v   spoločnost i 
hostiteľov do  neskorých 
večerných hodín. Združenie 
obcí Uhrovská dolina tvorí 
sedem obcí a preto tu nesmeli 
chýbať ani ich starostky a sta-
rostovia. Kolotoč vystúpení 
roztočili folklórne súbory 
Bukovina, Uhrovčan a  Troj-
ruža z  Bánoviec (na  foto),
po  nich hudobné skupiny 
Nová stopa, Katea aj bánovský 
pesničkár Rado Hanko. Veľa 
Bánovčanov má v Uhrovskej 

doline svoje korene, preto tu 
nesmeli chýbať ani oni. Keďže 
sa kultúrny program kvôli 
horúčavám trochu posunul, 
večerná zábava so skupinou 
Aspero sa rozbehla až pred 
23. hodinou už pod príjemne 
ch lad ivou hv iezd natou 
oblohou s mesiacom v splne. 
Atrakcie zdarma – skákací 
hrad či maľovanie na  tvár 
patrili predovšetkým deťom, 
v ponuke okrem tradičných 
„jarmočných“ dobrôt – 
gulášu, cigánskej, klobásy... 
boli aj veľmi chutné domáce 
koláče rôznych druhov 
od tunajších gazdiniek. Sláv-

nosti obohatili aj remeselné 
výrobky či výstava v  kul-
túrnom dome. Nedozvedeli 
sme sa síce na  sto percent, 
kedy a kde budú tie štrnáste 

slávnosti v roku 2020, ale je 
viac ako isté, že Uhrovská 
dolina je zaujímavá nielen 
svojou históriou a prírodou, 
ale aj šikovnými ľuďmi, ktorí 

organizačné veci takýchto 
podujat í ,  podporených 
finančne aj Trenčianskou 
župou, zvládajú veľmi dobre. 

Alena Borszéková
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Šieste miesto z majstrovstiev sveta v šúľanej

Slávnosti Uhrovskej doliny

HVEZDÁREŇ V PARTIZÁNSKOM
v zriaďovateľskej pôsobnosti Trenčianskeho samosprávneho kraja

Premýšľaš ako stráviť letné prázdniny, plné zábavy zmysluplným programom a zážitkami? 
Ponúkame na LETO 2019 netradičný astronomický tábor AU
AU je jednotka dĺžky, približne rovná priemernej vzdialenosti medzi Zemou a Slnkom. Jej presná 
hodnota je: 1 AU = 149 597 870 700 m

ASTRONOMICKÁ UNIVERZITA
interaktívny zážitkový letný tábor pre žiakov 4. až 7. ročníka ZŠ

(budeš jednotkou v poznatkoch z astronómie, prírodovedy a geografi e)
Kedy: 22. až 26. júl 2019 

Miesto: Hvezdáreň v Partizánskom, ubytovanie: Hviezdna osada ORIÓN
Stravovanie: reštaurácia v okolí 

Program: Astronomické zaujímavosti z oblohy a hlbokého vesmíru, pozorovanie Slnka – 
slnečné škvrny, protuberancie – výbuchy na Slnku, pozorovanie Mesiaca – mesačná krajina, 
krátery a pohoria, pozorovanie planét – Merkúr, Venuša, Jupiter a Saturn, orientácia na oblohe 
– súhvezdia letnej hviezdnej oblohy... Okrem toho zábavná fyzika, tvorivé laboratórium – 
kresba so Slnkom, raketové modelárstvo, robotika, videoprojekcia astronomických 3D fi lmov...
Pokyny a prihlášky na www.hvezdaren.sk

Sleduj stránku hvezdárne v Partizánskom a dozvieš sa viac...

Foto: TSK
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Cieľom seminára bolo 
pripomenúť mladej generácii 
význam Povstania nielen 
historickými faktami, ale 
aj účasťou priamych účast-
níkov a  ich príbehmi. Prí-
hovory predniesli starostka 
obce Zuzana Máčeková 
a  bánovská primátorka 
Rudolfa Novotná. Na  úvod 
si prítomní mohli pozrieť 
k rát k y dok u mentá r ny 
film Slovenskej televízie 
z roku 1974, kde vypovedali 
o  Povstaní občania Miez-
goviec, ale aj Teodor Pola, 
veliteľ Partizánskej brigády 
Jana Žišku.

Historické fakty povsta-
leckého obdobia v  bánov-
skom regióne priblížil Ján 
Holička, predseda Oblast-
ného výboru Slovenského 
zväzu prot i fašist ických 
bojovníkov v  Trenčíne, 
rodák z  Miezgoviec. Výber 
niektorých udalostí týkajú-
cich sa priamo Uhrovskej 
doliny predniesla Elena Beš-
tová, riaditeľka Uhrovského 
múzea. 

Pozvanie na  seminár 
prija li okrem iných aj 
Július Kusý z  Bánoviec 
nad Bebravou,  rodá k 
z  Omastinej, ktorý bojoval 
v  Povstaní so zbraňou 
v ruke, a Bánovčanka Mária 
Mištinová, ktorá povsta-
lecké obdobie prežívala ako 
dvanásťročné dievča. Bola 
dcérou partizána a  jej spo-
mienky vydali jej príbuzní 
na  jeseň 2017 v  útlej knihe 
Vojnové spomienky z  hôr 
pod Uhrovským hradom.
Úryvok z nej čítala Zuzana 
Varhaníková, učiteľka ZUŠ 
D. Kardoša, ktorá seminár 
moderovala. 

Súčasťou seminára bolo 
v yhodnotenie l iterárnej 
a  výtvarnej súťaže starších 
žiakov základných škôl 
na  tému povstaleckého 

obdobia a  vojny vôbec. 
Víťazov pozvala na pódium 
učiteľka ZŠ Uhrovec Janette 
Mokráňová, predsedníčka 
poroty, ktorá spoločne so 
starostkou obce a  primá-
torkou ocenili najlepších 

v  jednotlivých kategóriách. 
Cenu župana TSK Jaroslava 
Bašku odovzdal Ján Holička.

Do  literárnej súťaže 
bolo odovzdaných 77 prác. 
V  kategórii úvaha získali 
ocenenie – za  prvé miesto 
Natália Škultétyová zo ZŠ 
Komenského, za  druhé
Matúš Pukanec zo ZŠ 
Školská a  za  tretie Lenka 
Ondrušková zo ZŠ Komen-

ského, v  kategórii poézia
zvíťazil Marek Országh 
zo ZŠ Uhrovec, Vanesa 
Kšinská a  Jakub Stanček, 
obidvaja zo ZŠ Uhrovec, 
v  kategórii próza sa stala 
víťazkou Katarína Oboňová 

zo ZŠ Gorazdova, druhá 
bola Timea Cyprichová zo 
ZŠ Školská a  tretí Marco 
Pružinec zo ZŠ Uhrovec. 
Cenu starostky obce si 
prevzal Adam Horník zo ZŠ 
Uhrovec, Cenu primátorky 
mesta Bánovce nad Bebravou 
Vanessa Frimmelová zo ZŠ 
Uhrovec a  Cenu predsedu 
TSK získala Katarína Obo-
ňová zo ZŠ Gorazdova. 

Do  výtvarnej súťaže 
bolo zaslaných 51 prác. Prvé 
miesto získala Johanna 
Dvončová zo ZŠ Školská, 
druhé Michal Dančiak zo 
ZŠ Uhrovec a  tretie Agáta 
Slížiková zo ZŠ Duklianska. 
Cena starostky putovala 
do  rúk Sebastiána Bačku, 
Cena primátorky mesta bola 
udelená Lenke Matuškovej 
a Cenu predsedu TSK získala 
Paulína Šutá zo ZŠ Uhrovec.

Po  ukončení seminára, 
ktorého sa zúčastnilo 370 
žiakov a  pedagógov, boli 
účastníci položiť kvety 
na  symbolickom cintoríne 
Pamätníka padlým v  II. 
svetovej vojne na  Jankovom 
v ŕšk u .  Orga n i z átor m i 
seminára boli okrem obce 
aj Nadácia Ľudovíta Štúra, 
mesto Bánovce nad Bebravou, 
TSK a OV SZPB v Trenčíne. 

Viac o  historických 
faktoch, ktoré odzneli 
na  seminári, prinesieme 
v dovolenkovom čísle Bánov-
ských novín 8. júla. A taktiež 
zverejníme plné znenie 
pútavej a  dvakrát ocenenej 
prózy Katky Oboňovej. Zatiaľ 
aspoň úryvok z vymysleného 
príbehu: „...V  kúte smetiska 
zrazu začula tichý ston. Hoci 
sa bála, predsa sa šla pozrieť. 
Ležal tam vojak. Guľka ho 
zasiahla do brucha. Z rany mu 
vytekala krv a vsiakala do špi-
navej uniformy. Vojak zbadal 
dievča: „Wasser, wasser, bitte!“ 
Dievčina sa preľakla: Nemec! 
Keby ho našli dedinčania alebo 
jej otec, nedočkal by sa rána. 
Dobili by ho na smrť, pretože 
nenávideli Nemcov za to, čo im 
spravili. Ona však videla pred 
sebou trpiaceho človeka, ktorý 
potreboval pomoc...“
 Text a foto: Alena Borszéková

spoločnosť, kultúra 5
 Spoločenská kronika

Július Toman *1952
Jaroslav Kopčan *1939
Pavol Zaťko *1947
Alojz Vavro *1961
Jozef Kozinka *1948

Opustili nás

na facebooku 

Milovníci fotografie sa môžu tešiť na  výstavu 
v  Mestskom kultúrnom stredisku s  názvom Objek-
tívom Piešťanského fotoklubu, ktorú môžu navštíviť 
počas celého týždňa. O deň neskôr, v stredu 26.6. si 
prídu na svoje najmä deti. Na Námestí Ľudovíta Štúra 
bude totiž pre ne pripravená prvá časť programu pod 
názvom Obývačka pod platanom alebo Prečítané 
leto. Viesť ho budú propagátorky čítania Viki Marci-
nová a Alžbeta Uríková, ktoré sú zároveň jeho autor-
kami. Začíname o 16.00 h. Ak sa chcete dozvedieť viac 
o zvykoch a tradíciách našich predkov, vo štvrtok 27.6. 
budete mať na to ideálnu príležitosť. Do Ži:vy zavíta 
známa slovenská etnologička a publicistka Katarína 
Nádaská. Stretnutie s ňou začína o 16.00 h. Je potrebné 
rezervovať si miestenky v  Informačnom centre 
na námestí. Večer o 20.00 si tak isto v Ži:ve nenechajte 
ujsť v rámci FK Kasandra premietanie komédie pod 
názvom Kráľ Belgičanov. V piatok 28.6. bude Letné 
kino s komédiou Mikulášove patálie. (vz)

KAM za kultúrou 

O povstaní súťažne aj na seminári

Poďakovanie 
Ďakujeme rodine pr iateľom 

a známym, ktorí sa prišli 17. júna rozlúčiť 
s našou milovanou manželkou, mamou 
a babkou 

Antóniou Ďurčovou, 
ktorá nás navždy opustila 14. júna vo veku 83 rokov. 

Ďakujeme za  slová útechy, objatia a  kvetinové dary. 
 Smútiaca rodina

Kino bolo kedysi - ako sa dnes hovorí - in. Ak ste 
chceli vidieť v 86-tom americký fi lm, alebo sa vám len 
tak zažiadalo bozkávať sa s frajerom – išli ste do kina. 
Bola tam super akustika – pre činnosť A... a modrasté 
prítmie – pre činnosť B. Ujo, čo predával lístky vám 
občas narušil zámer hrať úlohu dospeláčky, keď sa 
netaktne spýtal: „...no čo moja, a osemnásť už máš?“ 
Niekedy bolo nutné priznať, že nie a tak sa frajerovi 
čo vás do toho kina pozval, náhle otvorili oči – ale nie 
preto, aby lepšie videl na plátno, ale preto, lebo sa bez 
prípravy dozvedel utajovanú a  zmanipulovanú čís-
lovku. Pukance a cola v tom čase nepripadali do úvahy 
- bránili by tomu, prečo ste do kina prišli, a to v oboch 
vyššie uvedených prípadoch. V najvypätejších scénach 
fi lmu ste nesmeli hlasno dýchať - nie sa ešte nebodaj 
pohnúť! Napriek tomu, sa vždy našli jedinci, ktorí 
reagovali nahlas a nevhodne... ale, čo už – v kine bolo 
nutné prispôsobiť sa spoludivákom. Občas sa dokonca 
stalo, že niekto, kto ten fi lm už videl, hodil do pléna 
pointu a meno vraha. Čas v kine plynul inak a hlavne 
vtedy, keď ste sa dozvedeli, že ak nepríde minimálne 
sedem ľudí - premietať sa nebude! A  tak bolo treba 
do pár minút nájsť ešte troch alebo aj piatich - a  to 
bola niekedy fuška. Za  tri koruny ste si mohli kúpiť 
vlastný a  hlavne iný svet. Pokoj v  poslednom rade, 
v modrastom prítmí. Aj s titulkami.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Uhrovská dolina je bohatá povstaleckou históriou. Práve v obci Uhrovec sa 14. júna 
uskutočnil seminár k blížiacemu 75. výročiu Slovenského národného povstania. Určený 

bol pre najstarších žiakov základných škôl okresu Bánovce nad Bebravou.

Ján Holička odovzdal Cenu predsedu TSK Katke Oboňovej

V popredí ocenení výtvarníci

Napíšte nám svoje letné zážitky a príbehy
Dovolenka a prázdniny k letu neodmysliteľne patria. A s ním aj kopec zážitkov, spomienok, ale aj nezabudnuteľných 

príbehov. Verím, že aj naši čitatelia radi spomínajú a radi sa o svoje zážitky a spomienky podelia s ostatnými, aj keď sa udial 
možno pred mnohými rokmi. Preto, prosíme, napíšte nám, alebo nám príďte svoj zážitok porozprávať do redakcie. Radi Vám 
s písaním pomôžeme. A tak spoločne obohatíme naše – vaše letné vydania novín. Píšte na noviny@kulturabn.sk...  redakcia
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v Biskupiciach
V sobotu 29. júna organizuje TJ Sokol Biskupice 

dorastenecký futbalový turnaj U19 za účasti muž-
stiev: TJ Sokol Biskupice, ŠK Podhoran Krásna Ves, 
OŠK Soblahov a  TJ Slovan Zemianske Kostoľany. 
Turnaj sa uskutoční na Futbalovom štadióne v Bis-
kupiciach, začiatok je o 13.30 h.

Turnaj 
dorastencov

V  sobotu 15. júna 
sa v  Ostrave uskutočnil 
medzinárodný turnaj 
v zápasení vo voľnom štýle. 
Na  turnaji sa predstavilo 
viac ako 190 zápasníkov 
z USA, Maďarska, Poľska, 
U k r aj i ny,  S loven s k a 
a  Česka. V  náročnej kon-
kurencii a v pekelnom teple 

sa zo zápasníkov MZK 
Bánovce najviac darilo 
Matyášovi Filovi a  Kris-
tiánovi Laurincovi, ktorí 
nenašli vo svojej kategórii 
premožiteľa a  stali sa tak 
víťazmi turnaja. Cenné 
druhé miesta obsadili 
Denis Lastovica a Andreas 
Kern.  (mu,aj)

Filo a Laurinec 
víťazmi v Ostrave

Tréner Spartaku Martin Slovák po sezóne 
Som rád, že sme potešili skalných...

Krajské úspechy v atletike bánovských žiakov

 Bánovce budú aj nasle-
dujúcu sezónu štvrtoligové, 
splnili ste teda cieľ, s ktorým 
ste si opätovne sadli na tré-
nerskú lavičku, alebo vaša 
túžba bola iná?

Keď som po  prvom 
jarnom kole preberal muž-
stvo, mojím prvoradým 
cieľom bola stabilizácia 
výkonov a zlepšenie taktic-
kého myslenia hráčov. Tím 
bol počas zimnej prestávky 
vhodne doplnený skúsenej-
šími hráčmi, ktorí dokázali 
uniesť ťarchu zodpoved-
nosti a  usmerniť mladších 
spoluhráčov, za to im patrí 
vďaka. Spoločným cieľom 
bola záchrana v  súťaži, čo 
sa nám podarilo. Bolo by 
síce pekné skončiť v tabuľke 
lepšie ako na  13. mieste, 
avšak keď si uvedomíme, že 
sme doháňali veľké manko 
z  jesene, musíme byť spo-
kojní. Získaných 21 jarných 
bodov oproti 4 jesenným je 

jasným dôkazom progresu 
mužstva.
 Pri pohľade na  výsledky 
posledných stretnutí sa 
zdá, že sa vám dobre sedelo 
na lavičke Spartaka. Bolo to 
naozaj tak? 

Záver sezóny ná m 
herne aj výsledkovo naozaj 
vyšiel. Som rád, že sme 
mohli potešiť bánovských 
skalných najmä výkonmi 
na  domácom i h r i sk u . 
Myslím, že fanúšikom, 
ktorí chodili na naše jarné 
zápasy, sa futbal, ktorí sme 
produkovali, musel páčiť. 
Samozrejme, keď sa herne 
darí mužstvu, ľahšie sa 
dýcha i jeho trénerovi.
 Posledných päť domácich 
stretnutí sme vyhrali. Dá sa 
povedať, prečo dlho posledný 
tím tabuľky dokázal z vlast-
ného trávnika spraviť nedo-
bytnú pevnosť? 

V prvom rade si myslím, 
že sa mi podarilo presvedčiť 

všetkých hráčov v mužstve 
o  ich herných kvalitách. 
V  zápasoch bolo vidieť, že 
sme sebavedomejší, zdravo 
agresívni, priamočiarejší 
a hlavne strelecky efektívni. 
Keď hráči zistili, že je v ich 
silách zdolať aj súperov 
z vyšších priečok tabuľky, ich 
sebavedomie a herné kvality 
sa postupne od  zápasu 
k zápasu zlepšovali.
 Kyselica, Kráľ, Láska, no 
aj ďalší mladí odchovanci 
klubu dostavali priestor 
na  trávniku. V čom bol ich 
prínos pre mužstvo? 

Sú to všetko ešte mladí 
futbalisti s  perspektívou 
zahrať si aj vyššiu súťaž. Ako 
som však už povedal, potre-
bovali pri sebe na  ihrisku 
skúsenejších hráčov, ktorí 
ich usmernili, poradili im 
a  odovzdali svoje skúse-
nosti. Zároveň som rád, 
že chlapci počúvali rady 
trénera a  kabíny. Stále sa 
však musia sústrediť na svoj 
ďalší futbalový vývoj, ak sa 
chcú zlepšovať a  posúvať 
smerom k vyšším kvalitám. 
Určite však do  našej hry 
vniesli rýchlosť, dynamiku 
a  hlavne dokázali vytvoriť 
so staršími spoluhráčmi 
skvelú partiu na  trávniku 
i mimo neho.
 Mužstvo sa posilnilo cez 
zimu. Posilní sa aj cez leto? 

Je veľmi ťažké hovoriť 
po skončení súťaže o nových 
posilách. Samozrejme, že 
máme záujem na  skvalit-

není kádra v letnom období, 
všetko však bude závisieť 
od  finančných možností 
klubu a aj od záujmu prípad-
ných vytypovaných posíl. 
Niektorých hráčov sme už 
oslovili, ale nebudem zatiaľ 
konkretizovať mená.
 Viete si predstaviť navrát 
niektorých mien, ktoré ste 
v Bánovciach trénovali viac 
pred rokom? 

Pred nikým v Spartaku 
dvere nezatvárame. Dôle-
žité však bude, aké hráčske 
posty budeme potrebovať 
posilniť. Už teraz však 
viem, že budeme hľadať 
minimálne dvoch hráčov 
do  stredu poľa a  jedného 
do  defenzívy. Či medzi 
novými tvárami budú aj tie 
staronové, nezáleží len odo 
mňa.
 Kedy plánujete odštar-
tovať prípravu na  novú 
sezónu? 

Prvý spoločný tréning 
je naplánovaný na  3. júla. 
Už o  dva dni na  sviatok 
Cyrila a  Metoda nás čaká 
turnaj  v  Biskupiciach 
O pohár primátorky, ktorý 
by mal byť herným štartom 
do  letnej prípravy. Ako 
novinku spomeniem, že 
plánujeme A-čko Spartaku 
po  niekoľ k ých rokoch 
odmlky prihlásiť do  Slo-
venského pohára, ktorý 
by mohol byť príjemným 
herným oživením začiatku 
sezóny 2019/2020.

  Andrej Jakubík

Dievčatá ZŠ Partizánska
si  v  krajskom kole  v  silnej 
konkurencii atlétok vybo-
jova l i svojimi v ýkonmi 
v ôsmich disciplínach druhé 
miesto.  Bronzové pódiové 
umiestnenie si zaistili časom 
35,15 s  v  štafetovom behu 
4x60 m. Do finálového behu 
na 60 m sa prebojovala Chiara 
Aujeská, v  ktorom obsadila 
piate miesto. Stotinky delili 
od bronzovej medaily nielen 
Chiaru Aujeskú v  behu 
na 300 m, ale aj Sofiu Annu 
Škerdovú v  behu na  800 m. 
Skvelé výkony podali aj 
Karin Krížová, Lea Molná-
rová, Terézia Paulechová, 
Emma Slováková, Nikola 
Kozačková či Dominika 
Chromeková. Dievčatám 
gratulujeme  a  ďakujeme 
za reprezentáciu školy. (zš)

Chlapci ZŠ Komen-
ského (na  foto) skončili ako 
víťazi okresného kola v kraji 
na treťom mieste. Po zrátaní 

všetkých ôsmich disciplín 
(behu na  60 m, 300 m, 
1000 m, štafety 4x60 m; 
skoku do  výšky, diaľ ky; 
hodu kriketovou loptičkou 
a vrhu guľou) sa súčet bodov 
zastavil na čísle 715, čo stačilo 
na  tretie miesto, a  teda aj 
rekordný zápis v  školských 
historických tabuľkách. V cel-
kovom hodnotení družstiev 

tak predbehli školy, ktoré sa 
na atletiku špecializujú. Pod 
tento úspech sa podpísali 
v behu na 60 m Andres Fraňo 
(7,93 s) a Filip Boco (8,58 s), 
v  behu na  300 m A. Fraňo 
(40,40 s) a  Tobiáš Manina 
(43,82 s), v  behu na  1000 m 
Jakub Lech (3:21:09) a  Jozef 
Miške (3:33:72), štafeta 
v  zložení Denis Tretinár, 

Jakub Kyselica, T. Manina 
a A. Fraňo (31:28 s), v skoku 
do výšky T. Manina (150 cm) 
a  J. Lech (140 cm), v  skoku 
do diaľky J. Kyselica (526 cm) 
a D. Tretinár (523 cm), v hode 
kriketovou loptičkou J. Kyse-
lica (51,65m) a Martin Paichel 
(45,96 m), vo vrhu guľou D. 
Tretinár (11,00 m) a  Lukáš 
Maják (9:41m).

Rekordom školy číslo 
jeden bolo tretie miesto 
v  kraji, ale rekordom číslo 
dva bol čas Andreasa Fraňa 
(na  foto) v  behu na  300 m 
- po  siedmich rokoch má 
nov ú hodnotu - 40,40 
sekundy.  Aďo v iack rát 
atakoval školský rekord 
v behu na 1000 m, či v behu 
na  12 minút, no nakoniec 
uspel až v poslednom behu 
na  základnej škole, pričom 
len veľmi tesne obsadil 
na  krajskom kole štvrtú 
priečku. Od začiatku pôso-
benia na  škole sa Andrea-
sovo meno spája s úspechmi 
vo všetkých športov ých 
súťažiach a  medzi jeho 
najväčšie patrí šieste miesto 
na Majstrovstvách Slovenska 
v  malom futbale, tretie 
miesto v  kraji vo futsale, 
volejbale a  atletike. Ako 
najlepší strelec vystrieľal 
postup žiackemu družstvu 
FK Spartak Bánovce nad 

Bebravou do  druhej ligy. 
V  súčasnosti pôsobí v  mlá-
dežníck ych dr u ž st vách 
futbalového AS Trenčín. 
Andreas Fraňo,  Denis Tre-
tinár, Jakub Kyselica, Tobiáš 
Manina, Jakub Gajdoš, Peter 
Krč a Filip Boco – práve títo 
chlapci tvorili v posledných 
rokoch kostru najúspešnej-
ších športových výberov 
školy, za  čo sa im chcem 
poďakovať. Verím, že šport 
sa už teraz stal neodmysli-
teľnou súčasťou ich života 
a budú v športovaní pokra-
čovať i naďalej.  Ľubo Bacho

F utbal v Bánovciach 
sa po zložitom období 

stavia na nohy. Koniec sezóny 
2018/2019 to len potvrdil. Nové 
vedenie klubu, od marca staro-
nový tréner Slovák, či zimný 
príchod 10 hráčov, vrátili fanúšikom radosť 
z hry a spartakovcov posunuli z úplného dna 
tabuľky na 13. miesto. Po sezóne, ktorá mala 
v našom podaní dve rozdielne polovice, sme sa 
rozprávali s trénerom Martinom Slovákom. 



24. jún 2019 Číslo 25

Informačné centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov

šport, voľný čas 7

 Predám palivové drevo aj s dovozom t. č. 0944/988 
927, 0905/628 077, 0944/116 450.
 Predám rohovú lavicu 168x138 (drevo + sivokvietkový 
poťah – za 25 eur), bledý dlhší stôl + 2 stoličky (10 eur), 
bledý konferenčný stolík, prípadne pod TV (5 eur). Tel. 
0908 244 034. 
 Predám záhradu s chatkou v BN. Tel. 0915 341 635.

INZERCIA

Najlepšou ochranou nášho životného prostredia je 
odpad nevytvárať. Ani emisný ani materiálny. Ale viete 
sami, že každá potravina, drogéria, obuv, spotrebiče... 
všetko kupujete v  obale, dokonca v  trojobale. Obaly 
tvoria mnohokrát väčší objem, ako samotný výrobok... 
Viackrát sa médiami prehnala správa o tom, ako ktosi 
za  celý rok vyprodukoval len toľko odpadu, ktorý 
sa zmestil do  pohára na  zaváranie, litrového tuším. 
V našich pomeroch nemožné? Za pokus by to stálo, ale... 
Kde kúpiť tovar, vážený do prineseného obalu - potra-
viny a drogériu? Alebo keď si kúpite obuv, „musíte“ si 
odniesť aj škatuľu. Alebo kúpite spotrebič a s ním horu 
kartónov, do ktorých je zabalený. Áno, aj oné obaly sa 
dajú v domácnosti využiť. Škatule od topánok aj v našej 
domácnosti slúžia ako úložné boxy tematicky zamera-
ných písomností, ale hory kartónu zo spotrebičov sa tak 
ľahko nezbavíte ani za tých desať rokov, čo skončia svoju 
životnosť. Spotrebitelia tvrdia, že spomínané spotrebiče 
naozaj končia po dekáde, lebo vraj tak to „nastavujú“ 
výrobcovia (alebo je to mýtus?). Aby sa čo najviac 
predávalo a tým vyrábalo, alebo opačne. A pritom by 
títo pomocníci v domácnosti mohli možno vydržať aj 
dvadsať rokov. Dnes, keď sa spotrebič pokazí, väčšina 
kupuje nový, opravári už „vymreli“. A takto nezodpo-
vedne sa pomaly, ale isto „topíme“ v odpadoch. Lebo trh 
treba nasýtiť. A z recyklácie sa stáva biznis. 

Ešte k  tomu množstvu vyprodukovaného odpadu 
za rok v zaváracom pohári. Odpadu by sme mali tvoriť 
čo najmenej, šetriť matičku Zem. Ono by sa to dalo 
možno rok vydržať – netvoriť odpad. Bol by to taký 
návrat o sto rokov späť (mne by sa to páčilo). Jedli by 
sme len to, čo si kúpime odvážené do vlastných nádob, 
resp. do papierových sáčkov bez potlače, ktoré použijeme 
napríklad do kompostu. (Len kde takéto obchody nájsť?) 
Nevyhnutné oblečenie sa dá kúpiť aj bez obalu, alebo by 
sme sa obliekali zo sekáča (second hand je tiež šetrenie 
životného prostredia), obuv by sme rok nekupovali, resp. 
škatuľu by sme mali na odkladanie niečoho, spotrebiče 
by sme nekupovali vôbec, veď bez nich ten rok vydržíme 
(bez TV, počítača a mobilu sa dá vydržať – ale až keď 
nebudem chodiť do práce), prali by sme v rukách, naprí-
klad s  doma vyrobeným mydlom, kozmetiku balenú 
v drahých trojobaloch by sme vylúčili a vsadili by sme 
na babičkine osvedčené rady, atď.. Žeby sme to skúsili? 
Aspoň nad tým rozmýšľajme... Do šetrenia, priatelia!

  (eviron)mentalistka Ala

EKO (ne)vytváranie odpaduSZZP na športových hrách

Rozlúčka basketbalového krúžku 

Cyklistické preteky v Primulke

Zástupkyne bánovského Sloven-
ského zväzu zdravotne postihnutých 
sa nedávno stretli na Celoslovenských 
športových hrách zdravotne postih-
nutých v Michalovciach, ktoré organi-
zovala Ústredná rada SZZP v Martine 
spolu s Okresnou radou SZZP Micha-
lovce. Okresnú radu SZZP Bánovce nad 
Bebravou reprezentovali členky Viera 
Bitarovská, Mária Cibulková, Emília 
Čaracká, Mária Hoosová a  pred-
sedníčka rady Anna Sikelová. Počas 

dvoch dní sme sa zapájali do  súťaží, 
ktoré pripravili organizátori - rýchla 
chôdza, hod granátom, hádzanie šípok 
na cieľ, kop loptou do brány a podobne. 
Nechýbali milé stretnutia a spomínanie 
na predchádzajúce súťaže, ktoré sa vždy 
niesli v  priateľskom duchu. Domov, 
do  Bánoviec, sme si okrem pekných 
zážitkov priniesli aj diplom a  pekný 
pohár. Verím, že až nám zdravie 
dovolí, potešíme sa z celoslovenského 
stretnutia aj na budúci rok.  A. Sikelová

Na základných školách 
Gorazdova a  Duklianska 
navštevovali žiaci v  prie-
behu školského roka 
športov ý basketbalov ý 
krúžok. Keďže prázdniny 
už hlasno klopú na dvere, 
deti sa s krúžkom rozlúčili 
príjemným športov ým 
popoludním. Dvanásteho 
júna až 68 detí zaplnilo 
telocvičňu Základnej školy 

Gorazdova. Každý zo 
školákov sa na šiestich sta-
novištiach prezentoval tým 
najlepším, čo sa v priebehu 
školského roku na basket-
balovom krúžku naučil. 
„Chceli sme cvičeniami 
pokryť všestrannosť pohybu. 
Deti čakali súťaže zame-
rané na rýchlosť, presnosť či 
na koordináciu,“ prezradil 
o  akcii predseda Bánov-

ského basketba lového 
klubu Tomáš Paško. Vyvr-
cholenie to bolo v  skutku 
vydarené. Nechýbal ani 
maskot - veselý medveď, 
ktorý školákov poháňal pri 
súťažení. Športové popo-
ludnie sa uskutočnilo pod 
záštitou BBK, ktorý si cení 
prácu učiteliek počas krúž-
kovej činnosti: „Sme veľmi 
vďační pani učiteľ kám 

Kubalovej a  Urbanovej zo 
ZŠ Duklianska a pani uči-
teľke Turkovej zo ZŠ Goraz-
dova za ich ochotu venovať 
sa deťom aj po vyučovaní,“
povedal Paško. Žiaci prežili 
príjemné popoludnie, plné 
zábavy a pohybu. Na záver 
nechýba l i ani sladké 
odmeny a  rovnako tak 
účastnícke diplomy. 

(aj,tp)

Vzhľadom na  priro-
dzenú túžbu detí pohybovať 
sa, rea lizuje Materská 
škola Primulka, na  ulici 
Hol lého v  spolupráci 
s  rodičmi cyk l ist ické 
preteky. Tu si môžu všetky 
deti prakticky vyskúšať 
nadobudnuté poznatky, 
ktoré získali v  materskej 
škole, nakoľko súčasťou 
školského vzdelávacieho 
programu tejto školy je aj 
projekt Doľava, doprava 
jazdí mestská doprava.
V  tomto projekte sa detí 
oboznamujú s dopravnými 
prostriedkami, niektorými 
dopravný mi značkami 
a  hlavne s  dodržiavaním 

bezpečnostných pravidiel 
cestnej premávky. Dieťa 
na základe zaujímavej reali-
zácie činností a prirodzenej 
radosti z pohybu nadobúda 
trvalý pozitívny vzťah 
k dopravnej výchove, pohy-
bovým aktivitám a telesnej 
výchove ako takej. Súťažilo 
sa v  jazde na  rýchlosť 

a  v  jazde zručnosti. Všetci 
malí súťažiaci preukázali 
skvelé cyklistické výkony, 
súťažili čestne a súťaž skon-
čila bez jediného odretého 
kolena. Každé dieťa bolo 
odmenené účastníckym 
listom a  medailou. Naj-
rýchlejší cyklisti aj cenami. 
V  kategórii dievčat sa ako 

tretia umiestnila Lenka 
Šuňalová, druhá bola Nataša 
Čacháňová a  najrýchlejšou 
jazdou zvíťazila Aneta Čer-
nová. V kategórii chlapcov 
si tretie miesto vyjazdil 
Matej Záhumenský, druhé 
Adam Antala a najrýchlejší 
bol opäť Ján Pomothy.

 Miriam Valachová

Foto: A. Husár
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA


